



## **PRESS RELEASE / Africa Business Day 2022 considers megatrends through the perspective of the African youth**

### **FOR IMMEDIATE RELEASE**

*Baden (Switzerland), 30 June 2022* – The Swiss-African Business Circle organized its first ever hybrid edition of the Africa Business Day under the patronage of the State Secretariat for Economic Affairs SECO and with Sika AG as Main Partner of the event. This first physical edition of Africa Business Day since 2019 took place at the Trafo Event Center in Baden, Switzerland with more than 300 onsite and virtual participants in attendance.

“We are pleased to have been able to organize Africa Business Day in person this year while enriching the discussions by including participants from all over the world via our virtual event platform. The hybrid event meant that we were able to have participants attend online from 27 countries,” highlights Verena Utzinger, President, Swiss-African Business Circle.

The theme for Africa Business Day 2022 was ‘Next Generation Business in Africa’ which focused on megatrends on the African continent through the eyes of the youth. With demographic composition being a defining megatrend for the African continent, presenters discussed how their business can continue to have a positive impact in the region, considering the interplay of Africa’s young demographic composition, urbanization, population growth, innovation, digitalization as well as climate change.

“For Sika, it is important to take a long-term view towards country, customers, market and people. Our localized approach means that we have a good understanding of needs and developments in the markets, both for our employees and customers. This, along with our entrepreneurial approach, allows us to contribute toward developing local ecosystems and make a real difference in the countries where we are active,” says Jean de Martres, Area Head Africa, Sika AG.

Five keynote speakers set the tone for the day and shared their perspective on the theme including: **Ifeyinwa Ogo**, Regional Coordination Specialist (AfCFTA), United Nations Development Programme UNDP; **Demola Sogunle**, CEO, Stanbic Holding PLC Ltd Nigeria; **Philippe Jost**, Head of Construction, Sika AG, **Jean de Martres**, Area Head Africa, Sika AG and **Gnanli Landrou**, Co-Founder, Oxara.

In the afternoon, breakout and city sessions featured speakers and moderators from the **United Nations Industrial Development Organization UNIDO, Éléphant Vert, Nestlé, Pulse, Terrax Africa, eWaka Mobility, Roche, The Private Sector Development Group (PIDG), Precious Woods Holding, KPMG, Vanda Advisory, Swiss Chamber of Commerce in Egypt, Swiss Chamber of Commerce in Morocco (CCSM), Rowad Modern Engineering, Orascom Infrastructure, Casablanca Finance City, SICPA, Invest Durban-eThekweni Metro, Bboxx, Hero, Franke and Sika South Africa (Pty) Ltd.**

### **About SABC**

The Swiss-African Business Circle (SABC) is the leading independent association promoting business contacts and links between Switzerland and Africa. It provides its members with an influential network and a unique platform dedicated to the exchange of expertise, experience, projects and ideas, thereby fostering partnerships and opening new business perspectives. In doing so, the association advocates for Africa as an important business destination amongst the Swiss business community. More information available at: [www.sabc.ch](http://www.sabc.ch).

### **About the Africa Business Day**

The **Africa Business Day** is the indispensable annual platform in Switzerland for doing business in and with Africa. Africa Business Day, organised by the Swiss-African Business Circle, takes place under the patronage of the **State Secretariat for Economic Affairs (SECO)** and brings together more than **150 participants** including CEOs, members of the Board, business development managers, export managers and investors. During the event, African Embassies/Missions present investment opportunities in their respective countries at **country desks** in the dedicated exhibition area. More information about the Africa Business Day at: [www.sabc.ch/africa-business-day](http://www.sabc.ch/africa-business-day).



## **PRESSEMITTEILUNG / Africa Business Day 2022 beleuchtet Megatrends aus Perspektive der afrikanischen Jugend**

### **ZUR SOFORTIGEN VERÖFFENTLICHUNG**

*Baden (Schweiz), 30. Juni 2022* – Der Swiss-African Business Circle organisierte den Africa Business Day erstmalig als hybride Veranstaltung, unter der Schirmherrschaft des Staatssekretariats für Wirtschaft SECO und in Zusammenarbeit mit der Sika AG als Hauptpartnerin. Der erstmals seit 2019 wieder als Präsenzveranstaltung stattfindende Africa Business Day fand im Trafo Event Center in Baden (Schweiz) statt, mit mehr als Teilnehmenden (vorort und virtuell).

«Wir freuen uns, dass wir den Africa Business Day in diesem Jahr wieder als Präsenzveranstaltung organisieren und zugleich die Diskussionen durch den Einbezug von Teilnehmenden aus der ganzen Welt über unsere virtuelle Veranstaltungsplattform bereichern konnten. Dank des hybriden Formats konnten wir Teilnehmende aus 27 Ländern online begrüßen» betonte Verena Utzinger, Präsidentin des Swiss-African Business Circle.

Das Thema des Africa Business Day 2022 lautete «Next Generation Business in Africa» und beleuchtete als Schwerpunktthema Megatrends auf dem afrikanischen Kontinent aus Sicht der Jugend. Ausgehend von der demografischen Zusammensetzung als bestimmenden Megatrend für den afrikanischen Kontinent, diskutierten die Referentinnen und Referenten, wie sie mit ihrer Geschäftstätigkeit weiterhin einen positiven Einfluss in der Region haben können. Dies vor allem im Hinblick auf die Wechselwirkungen zwischen Afrikas junger demografischer Zusammensetzung, der Urbanisierung, dem Bevölkerungswachstum, Innovationen, der Digitalisierung und dem Klimawandel.

«Für Sika ist eine langfristige Ausrichtung auf das jeweilige Land, die Kunden, den Markt und die Bevölkerung von besonderer Bedeutung. Mit unserem lokalen Ansatz haben wir ein gutes Verständnis für die Bedürfnisse und Entwicklungen der Märkte vor Ort, sowohl in Bezug auf unsere Mitarbeitenden als auch auf unsere Kunden. Dies ermöglicht es uns, zusammen mit unserem unternehmerischen Ansatz, zur Entwicklung lokaler Ökosysteme beizutragen und in den Ländern, in denen wir tätig sind, einen echten Beitrag zu leisten,» so Jean de Martres, Gebietsleiter Afrika bei der Sika AG.

Fünf Keynote-Speaker gaben den Ton für den Tag an und erläuterten ihre Sicht des Themas: **Ifeyinwa Ogo**, Experte für regionale Koordination (AfCFTA), Entwicklungsprogramm der Vereinten Nationen (UNDP); **Demola Sogunle**, CEO, Stanbic Holding PLC Ltd Nigeria; **Philippe Jost**, Bauleiter, Sika AG, **Jean de Martres**, Gebietsleiter Afrika, Sika AG und **Gnanli Landrou**, Mitbegründer, Oxara.

Der Nachmittag war Breakout und City Sessions gewidmet, mit Referent:innen und Moderator:innen der **Organisation der Vereinten Nationen für industrielle Entwicklung (UNIDO)**, **Éléphant Vert**, **Nestlé**, **Pulse**, **Terrax Africa**, **eWaka Mobility**, **Roche**, **The Private Sector Development Group (PIDG)**, **Precious Woods Holding**, **KPMG**, **Vanda Advisory**, **Schweizerische Handelskammer in Ägypten**, **Schweizerische Handelskammer in Marokko (CCSM)**, **Rowad Modern Engineering**, **Orascom Infrastructure**, **Casablanca Finance City**, **SICPA**, **Invest Durban-eThekweni Metro**, **Bboxx**, **Hero**, **Franke** und **Sika South Africa (Pty) Ltd**.

### **Swiss-African Business Circle**

Der Swiss-African Business Circle (SABC) ist die führende unabhängige Vereinigung zur Förderung von wirtschaftlichen Kontakten und Beziehungen zwischen der Schweiz und Afrika. SABC bietet seinen Mitgliedern ein einflussreiches Netzwerk und eine Plattform für den Austausch von Expertise, Erfahrungen, Projekten und Ideen zur Stärkung von Partnerschaften und Eröffnung von neuen Geschäftsmöglichkeiten. Weiter leistet SABC einen Beitrag zur Sensibilisierung der Schweizer Wirtschaft für die Bedeutung von Afrika als Wirtschaftsstandort. Für weitere Informationen zum Swiss-African Business Circle: [www.sabc.ch](http://www.sabc.ch).

### **Africa Business Day**

Der Africa Business Day ist die bedeutendste Plattform in der Schweiz für Geschäftsbeziehungen in und mit Afrika. Organisiert durch den Swiss-African Business Circle und unter dem Patronat des Staatssekretariats für Wirtschaft SECO treffen sich jährlich über 150 Teilnehmende, darunter CEOs, Direktoren/-innen, Business Development Manager, Export Manager, Investoren/-innen und Financiers. Afrikanische Botschaften nutzen den Anlass als Gelegenheit, im Ausstellerbereich für Geschäftsmöglichkeiten in ihren Ländern zu werben. Für weitere Informationen zum Africa Business Day: [www.sabc.ch/africa-business-day](http://www.sabc.ch/africa-business-day).

### **Media contact/Medienkontakt:**

Helina Bischoff

e-mail: [hb@sabc.ch](mailto:hb@sabc.ch)

Telefon: 076 536 7877